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12 december 2023 årg. 121  

 

Vi ses i Århus til pinsestævnet 2024- 

Lørdag den 18. maj til mandag den 20. maj. 
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03,12,2023 Torben Søndergaard (Vejle) 

80 år Bredal Skovvej 35 

 7120 Vejle Ø 

 09,12,2023 Kristian Poulsen (Los Angeles) 

95 år 161 Oak Meadow Road 

 Sierra Madre 

 CA 91024, USA 

 

11,12,2023 Erik Jørgensen (Calgary) 

90 år #206,1509 – 9 Street SW 

 Calgary 

 AB T2R 1H8, Canada 

 

25,12,2023 Christian Martinsson (Silkeborg) 

70 år Fundervej 78 

                      7442 Engesvang 

 

 

 

 

054,12,2023 Frank Ibsen (Århus) 

50 år Saloparken 73 

 8300 Odder 

 

31,12,2023 Pia Strange (Århus) 

40 år Rs. Hansens Alle 21 

 8850 Bjerringbro 

  

 

 

 

TAK for alle, de mange hilsner og lykønsk-

ninger, til min 75 års fødselsdag, fra nær og 

fjern. 

Med Kno 

Karsten Henriksen 

 

 

Flemming Skødt takker for opmærksomheden 

til hans 75-års fødselsdag. Tak for telegrammer 

fra Hb… Århus Naverne, Vejle Naverne og ikke 

mindst for gaver og fremmødte på dagen og 

ikke mindst tak til Samsø Naverne. 

Med kno  

Flemming Skødt. Samsø Naverne. 

 

Mange tak for opmærksomheden i anledningen 

af min 65-års fødselsdag den 21-10-23. 

Tak for telegrammer fra HB. Vejle. København 

samt Holbæk. Tak for alle hilsner på Facebook. 

Med kno 

Kurt Rasmussen Fr. sund. 

 

 

Poul-Erik Frederikssund siger hermed tak for 

telegrammer fra HB og foreningerne. Tak for 

tlf., opringningerne og alle FB-hilsner, på min 

65-års fødselsdag.  

Med kno Poul.Erik  

 

 

Tak for opmærksomheden i anledning af min 80. års 

fødselsdag, især til H.B. og Vejle for telegrammer. 

Med kno 

Herbert Busse, Århus 

 

 

Tak for udvist opmærksomhed i anledning af 

min 85-års fødselsdag. Tak for telegrammer, 

telefonsamtaler og andet. 

Med kno  

Karl Rudolf Jensen 

 

 

 

 

 

Ole Kese, Størlingvej 17, Tappernøje 

Indmeldt i Næstved den 6. oktober 2023 

 

          Fødselsdage: 

 

 

 

 

 

 

 Jubilæer: 

:  : 

 

 

 

 

 

   Tak – Tak – Tak         

:  : 

 

 

 

 

 

 

 Velkommen i CUK 

:  : 
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Inge-Dorthe Bonde, 

Kjærsgården 2, st.tv. 

indmeldt i Vejle den 27. 

oktober 2023  

 

Rene H. Struntze, Langelandsgade 3, st. tv. 

9000 Aalborg  

indmeldt i Aalborg den 2. november 2023 

 

Berit Harbøl, Vangen 53 9400 Nørresundby, 

indmeldt i Aalborg den 2. november 2023 

 

 

 

 

 

Oktober bød på mangt og meget, inklusive en 

masse vand fra både himmel og hav samt et 

CCEG møde lidt øst for Nürnberg. 

Årsstævnet fyldte langt ud over, hvad de fysiske 

ramme kunne holde. 

Masser af øl, små portioner mad, en kromutter 

med stress, en masse godt humør på flere sprog. 

Samt et CCEG delegeretmøde. 

Genvalg til formand, næstformand samt 

kasserer. Sekretær havde anmeldt sin udtræd-

else, så en ny blev valgt. Posterne til EU også 

besat, samt Bulletin og internet ligeledes. 

Delegeretmøde fra kl. 9-18.30 med 1 times 

frokostpause. Blandet tysk og fransk med div. 

oversættelser. 

Forslag om at indføre engelsk som yderligere 

sprog nedstemt. 

Bulletin stiger 50 cent-ca 3.72 d.kr - pr 

eksemplar. Og en portoændring i forhold til 

individuel modtagelse. 

CCEG Delegeret i 2024 er planlagt til Barnau, 

også i det sydøstlige Tyskland. 

På samlede HBs vegne ønskes alle CUK-er af 

enhver art - alt godt i Julemåneden. 

Så glædelig Jul og en skøn Nytårsfest til Alle. 

Kno 

CUK - HB Formand 

Per Hemmingsen 

Pløjedage i Sdr Hygum. 

Sdr Hygum Hjemstavnsgård kaldte til samling. 

Pløjning m hhv hest og traktor. 

Åbne værksteder. Slagtning af Sulegrisen. Mid-

dagstraktement og kaffebord midt på efter-

middagen. 

Invitationen blev taget op af Arne fra Kolding, 

Jan Erik fra Holbæk, Kaj fra Åbenrå og jeg selv 

fra Vejle. 

Træværkstedet har nærmest fået hele Arnes 

samling af ikke elektrisk værktøj. Og det bliver 

brugt. Det må give glæde. 

Smedeværkstedet var bemandet af “lærlingen.” 

En lærling på Sdr Hygum er sidst ankomne. I 

verdenen udenfor tænker jeg, han fik sven-

debrev engang i forrige årtusinde. 

Pløjning tager den tid, som er nødvendigt. Ikke 

mindst når der er konkurrence. Tommestok, 

sigtestokke og andet fagligt udstyr blev flittigt 

anvendt. 

Det blev slået tov på reberbanen. Heraf en del 

direkte som sjippetov. Stor glæde blandt publi-

kum, som deltog i den aktivitet. 

Bum bum, og så kom middagsmaden. Kålrabi 

stuvning med saftigt kød. Og det var rygtet. Så 

man måtte kun tage 1 gang på sin madbillet. 

Så blev det tid til sulegrisens endeligt. Den blev 

slagtet i bedste forståelse med både etiske, 

hygiejniske og effektive krav til en slagtning. 

Og stor bevågenhed af dagens gæster. 

Slagteformanden lagde ikke skjul på den vig-

tigste del af slagteholdets madkurv. Snapsen. 

Kaffe punch når slagtningen var overstået. En 

revitalisering og æresdram til grisens ære. 

Nærmest som Asernes galt Særimner, en evig 

kilde til næring. 

Så var der fri leg. 

Tre lokale kvinder - Kylle, Pylle &Rylle - under 

Sdr Hygums Hjemstavnsgårds beskyttelse, blev 

socialiseret. Der blev talt, sunget og snakket. 

Og så kom eftermiddagstraktementet. Endnu 

engang ind til storstuen og køkkenet. De kan 

altså trylle. 

Midt/sidst eftermiddag takkede Åbenrå, Hol-

bæk og Vejle af. 

Anbefaler at kigge på Sdr Hygum Hjem-

stavnsgård på nettet angående aktiviteter og 

datoer. 

Kno Per 

  Formandens spalte         

:  : 
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Naverne CUK Forening for Berejste 

Skandinaver. Referat fra HB-møde 

Lørdag 11/11 2023 kl. 10:00 i Naver-

hytten i Vejle og online på Teams. 

Deltagere: Per Hemmingsen, Johnny 

Håkansson, Hans Emborg, Jan-Erik 

Johansen og Ole Michael Strange. 

Johnny og Jan-Erik deltog online. 

Dagsorden  

1. Godkendelse af dagsorden: Indbinding af 

DfS tilføjet under DfS-punktet. Dagsorden 

godkendt.  

2. Velkomst: Per bød velkommen.  

3. Orientering fra formanden: CCEG-stævne i 

Lauf a.d. Pegnitz ved Nürnberg 20. – 22. 

oktober 2023: Velbesøgt stævne, ca. 200 

deltagere. Lidt plads, meget øl :-) Ny sekretær 

valgt, ellers genvalg. Engelsk blev foreslået 

som 3. sprog i CCEG, men det er rigeligt med 

de to vi har (tysk og fransk), så det blev hel-

digvis nedstemt (der findes jo oversættelses-

programmer, hvis nogen har brug for andre 

sprog). Bladet Bulletin stiger med 0,50 Euro-

dollars for private abonnenter. Næste års stævne 

bliver i samme område, i Bärnau ved grænsen 

til Tjekkiet.  

Skills 2024- Hvad med det. Mail fra Christian 

Riedel 9/9: Skills 2024 bliver i april på Sjæl-

land. Per har kontakt med arrangøren. En i Hol-

bæk er med i Skills, så Jan-Erik giver kontakten 

videre til Per. Orientering om Hustømrernes 

projekt, København. Mail Christian Riedel 

10/9: HB takker for orienteringen. UNESCO 

Immateriel kulturarv. Mail fra Christian Riedel 

13/10: Christian Riedel prøver at få kontakt 

med den danske repræsentant… Folkemødet 

13-15/6 2024 på Bornholm: Per deltager (book 

overnatning hurtigt!)  

2 Kulturmødet 21-23/8 2024 på Mors: Per 

deltager En journalist fra Familie-Journalen vil 

gerne lave interview med en ny rejsende… Vi 

må afvente at den næste tager afsted… 

Henvendelse fra Frankrig om arbejdsmulighed. 

§ 18-midler fra kommunerne kan søges af de 

lokale foreninger, men der stilles store krav til 

regnskaber og offentlig adgang til Hulerne.  

4. Siden sidst Samt orientering om:  

a. Hovedkassen: Kassebeholdningen falder med 

ca. 20.000,- kr./år. HB vil helst undgå at 

kontingentet skal stige, så bedre hvis udgifter 

kan reduceres. Jan-Erik laver forslag til hvad, 

der kan gøres…  

b. Den farende Svend + Indbinding: 

Mærkedage gratuleres med 25, 40, 50, 60 og så 

hvert 5. år. Nye medlemmer; Nav og NV bydes 

velkommen i Svenden med navn og adresse, så 

det kan sendes hilsen med velkommen, hvis 

nogen kender dem. Holbæk har spurgt om 

fødselsdage skal i Svenden: Det afgør 

foreningerne i deres indlæg, redaktøren sætter 

mærkedage i Svenden.  

Vedr. indbinding af de sidste tre årgange af DfS 

vil trykkeriet står for det for 250,- kr. incl. 

moms. Muligheden sættes i Svenden, så 

interesserede selv kan henvende sig til 

trykkeriet.  

c. Medlemslisten: Aktuelt medlemstal: 295 

Navere og 93 NV. d. Hjemmesiden: Der bruges 

ca. 2.000,- kr. til opbygning af skabeloner til ny 

hjemmeside. Nu hjemmesiden vil blive i 

WordPress, der er gratis at bruge. Foreningerne 

indsender til webmaster, hvis noget skal med på 

hjemmesiden eller rettes.  

e. Arkivet: Intet at bemærke.  

5. Pinsestævnet og delegeretmødet: Næste 

pinsestævne bliver i Århus lørdag 18/5 – 

mandag 20/5 2024. Deadlines for forslag til 

delegeretmødet 12, uger før: Lørdag 24/2 2024 

Deadline for personforslag til delegeretmødet: 

Torsdag 29/2 2024  

6. Nyt fra og om Naverforeningerne: Refereres 

ikke…  

7. Gave fra København, mail fra FrodeZ 29/8: 

HB siger ja tak til København for den påtænkte 

gave til CUK. 3  

8. CUK-Navernes 125-års jubilæum. Mail fra 

Christian Riedel 20/8 + 1/10: Datoen er 3/12 

2024 der er en tirsdag. Per laver omtale i 

Svenden og HB opfordrer en eller flere 

foreninger til at stå for jubilæet.  

9. Brochure og Flyers: Ole Michael tager kon-

takt til Aalborg, som gennem Teknisk Skole kan 

få lavet forslag til udformning af grafisk 

materiale i nutidigt design. Samme design kan 

bruges på den nye hjemmeside.  
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10. Vedtægter for CUK: Forslag at der ved 

delegeretmødet i Århus nedsættes et udvalg, der 

udarbejder forslag til nye vedtægter for CUK.  

11. Nye vedtægter for Århus: HB finder ikke at 

de lokale vedtægter for foreningen i Århus 

strider mod CUK-vedtægterne, så vedtægterne 

anerkendes efter stk. 19 i CUK-vedtægterne.  

12. Andet? Hygum Hjemstavnsgård: Aftalen er 

forlænget.  

13. Næste HB-møde: Forslag lørdag 13/1 2024 

og lørdag 9/3 2024 14.  

Eventuelt Mødet slut kl. 12:27 

 

 

 

 

 

Calgary: 
 

Den 11. december 

2023 kan Eric 

Jørgensen, 

Calgary, fejre sin 

90 års fødselsdag. 

Et Stort tillykke fra 

naverne i Calgary. 
 

 

 

Hillerød: 
Vi mødtes til vores hulemøde fredag den 13. 

oktober, der var 9 fremmødte svende til 

hulemadder, stemningen var god, der blev 

snakket livligt rundt om bordet og der blev sagt 

skål et par gange.   Nu er det jo ved at være 

efterår mørkt om aftenen så må vi jo gøre noget 

for at holde humøret højt. 

Vi afholdt månedens messe lørdag den 28. 

oktober, der var kun 6 fremmødte svende, en 

dame og 5 herre, vi havde det rigtig hyggeligt, 

det blev gået godt til mulemadderne og skålet 

lidt ind i mellem, vi holdt ud længe, så det var 

ikke antallet af personer der betød noget. 

Med kno Arne 

Holbæk: 
Holbæk Naverforening - oktober 2023. 

I forbindelse med vores huleaften fredag den 

20. oktober 2023, var jo den aften hvor stormen 

rasede over vores land. I den forbindelse løb der 

et par aflysninger ind fra vores medlemmer, 

som ikke havde mulighed eller lyst til at begive 

sig ud i stormen. Som kun var forståeligt. 

Bestyrelse afholdt et telefonisk møde, om vi 

skulle aflyse huleaftnen? 

Men som Torben sagde “ Vi har aldrig aflyst et 

møde”. . 

Så vi mødte alligevel 9 personer op til en hyg-

gelig aften. Vi nød Normas dejlige landgangs-

brød samt en dejlig æblekage. 

Ole fortalte, at de to gæster (Gunner og Torben),  

som var på besøg i hulen i maj måned, desværre 

ikke vil blive medlemmer i foreningen, de har 

travlt andre steder, og helbredet ikke er for godt 

p.t 

Lørdag den 28. oktober 2023 var vi 14 personer 

på udflugt til Kalundborg Museum, hvor vi 

skulle se udstillingen om Carmen Curlers. Her 

blev vi guidet rundt og blev levende sat ind i 

Carmen Curlers historie. En rigtig god ople-

velse. 

Efter dette besøg drog vi alle til Kalundborg 

Marineforening, hvor vi havde et par hyggelige 

timer, hvor der blev budt på lækkert smørrebrød 

og en lun bøf. 

*** Næste hulemøde er fredag den 2. de-

cember. kl.13:00 til den årlige julefrokost *** 

Husk tilmelding til Ole Puggaard senest den 

26 november. 2023. 

Tlf. 23 10 88 42 

Mail: o.puggaard@hotmail.com 

 

Bestyrelsen Naverne Holbæk 

ønske jer alle og jeres familier en 

rigtig glædelig jul. 

 

 
Holbæk Naverforening ønsker tillykke med 

fødselsdagen. 

Ervin Jørgensen den 12.december 2023 

Kristian Sørensen den 31.december 2023 

 

 Foreningsmeddelelser:         

:  : 

 

 

 

 

 

 

 

mailto:o.puggaard@hotmail.com
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Los Angeles: 
Helloo derhjemme i DK 

Jah, så er vi Navere her i Syd Cal. klar til at 

nyde flere Fester og kom sammen for: "I hulen 

er vi alle venner" 

LA Naver Club har indbudt den Dansk Koloni 

til Mortens Aften Nov. 11 i klub huset i Mon-

rovia.  

Næste dag afholder Den Danske Kirke "Dansk 

Aften" i den Danske Kultur sal i Yorba Linda. 

Da det også er "Veterans Dag" samme dag, er 

alle forhenværende Danske Soldater fra DK, 

Canada og USA inviteret. 

Nu håber vi bare at krigen i Mellemøsten, 

snarest kommer til en fredsslutning. 

Med kno' 

Arne B-Land 

 

 

Næstved: 
Vi havde hulemøde d. 3.11, hvor 10 medlemmer var 

mødt. Aftenens emner blev oplæst og drøftet. Der 

blev meldt ud, at årets julefrokost bliver d. 16.12 kl. 

13. Der bliver hængt tilmeldingsliste op i Hulen. 

Husk at sætte X i kalenderen, da det plejer at have 

høj prioritet hos medlemmerne. Hvis der er ledige 

pladser, er man velkommen til at invitere en gæst 

med. Husk at alle medbringer en pakke til en værdi 

af ca. 30 kr. De bliver på et tidspunkt solgt på 

auktion.  

Alle i ind-og udland ønskes en rigtig glædelig jul. 

Hvor blev det år af☺ 

Hilsen Marianne 

 

 

Odense: 
Først tak for de telegrammer vi modtog i 

anledning af vores jubilæum. Det er 130 år 

siden, at naverne i Odense indmeldte sig i CUK. 

Vi har fejret det med maner i foreningen, med 

en spisning på restaurant for medlemmerne. 

Under festen modtog vi en ansøgning om 

medlemskab af CUK. Det er Pernille Søborg, 

der har arbejdet 5 år i London og senere en 

periode i Sydfrankrig og Spanien. Optagelsen er 

godkendt og vi glæder os til at byde Pernille 

velkommen i vores kreds. Vores veteranmed-

lem, Børge Madsen, der har 50 års jubilæum, 

har fået overrakt Odensenavernes 50 års 

jubilæumsnål. 

Ole Bøwig 

 

 

 

Randers: 
Fredag den 3/11 var vi 10 mand til hulemøde. 

Freddy var syg, så KB gelejdede os gennem 

aftenen, hvor klokken ringede hele 3 gange. Tak 

for skænken til Hans, Jan og ikke mindst KB, 

der fejrede sine nye træsko. 

Vi lagde ud med Jans kartoffelmos i fad. Det 

smagte dejligt, Jan – du beholder pladsen       

Efter maden tog vi fat på dagsordenens vigtigste 

punkt: Julefrokosten. Vi var enige om at mad og 

drikke igen i år er gratis for medlemmer. Gæster 

betaler 100 kr. Som altid tager vi en gave med – 

måske kommer der også en gæst med bank-

pakker, så vi har penge til flasken? 

Vi skrubber Hulen og tømmer den store kasse 

med julepynt kl. 10, så den er fin til frokost kl. 

13. 

Henning har tryllet med printeren, så nu kan den 

printe sort – er det monstro en sag for skat-

tevæsenet? 

Efter alle disse alvorligheder skyndte vi os at 

slukke lysene, så vi kunne fortælle historier, 

indtil det var tid til opvasken og Minderne. 

Dejlig aften. 

Der er julefrokost lørdag den 25/11 kl 13 (Ren-

gøring og julepynt fra kl 10) 

Vi spiser rester søndag den 26/11 kl 11. 

Der er hulemøde fredag den 1/12. Hans og 

Bente laver mad. 

Hulen er søndagsåben den 17/12 

Der er nytårs tamtam søndag den 31/12 kl 10-

12. 

Med kno, Helle 

 

 

 

Samsø: 
Søndagsmøde 15 okt. 

Hvor vi fik fejret Flemmings 75 års dag. Flem-

ming gav lækker sild og smørrebrød, øl og 
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snaps. En rigtig hyggelig eftermiddag. Tak til 

Samsø Naverne for pengegave. 

Kun 5 fremmødte til hulemøde… Hyggeligt 

lille møde. Vi fik da fejret Annettes fødselsdag, 

selv om hun ikke var til stede. Skål og tillykke.  

Vi fik diskuteret lidt om, hvad farverne på vores 

medlemssnor…betyder. Lidt forvirrende. 

God bedring til vores kære naverbror Ib 

Knudsen. Håber vi ser dig i hulen snart.  

Næste møder…  

19. nov…Søndagsmøde. 

3 . dec. Hulemøde.  

Julefrokost 17 dec. 

Kno i bordet fra Åse. 

 

 

Silkeborg: 
Silkeborg Nyt. 

Hej alle igen, ja så gik der endnu en måned, og der 

bliver koldere, og vinteren nærmer sig. 

Men sådan er det på denne årstid. Og nyde dejlige 

dage med sol og efterårets glade farver. 

Vi har haft månedsmøde d. 29-10-23, hvor vi var 5 

navere, og vi prøvede denne gang med morgenkaffe 

inden Mdr. møde, og det var hyggeligt at lige få 

snakket lidt inden mødet. 

Der var ikke de store nyheder, som vi ikke vidste var 

i opløb, men skriver bare lidt omkring dette. 

Vores Kære formand blev valgt på vores gene-

ralforsamling i marts, og efter dette er det bare gået 

i en forkert retning, og det er sådan, at bestyrelsen 

indkaldte til møde for at få klarhed over, hvad der 

foregik. 

Vi havde et godt møde, men efter et par dage meldte 

formanden sig ud. Han ønskede ikke mere at være 

formand for Hulen i Silkeborg. 

Han har så ikke været i Hulen siden ca. 2 mdr. og 

ikke betalt kontingent, så derfor har vi været nødt til 

at ekskludere medlemmet af foreningen, da der er 

regler, alle skal overholde. 

Det er ærgerligt, at vi ikke kunne finde en løsning, 

men når man ikke reagerer på beskeder eller andet, 

så kommer man ikke langt, så derfor var det denne 

beslutning, vi valgte at tage. 

Der er givet besked til hovedforbundet om bruddet, 

så det er der styr på. 

Ellers en rigtig dejlig dag i hulen, vi fik megen fint 

besøg af en af vores naverbrødre nordfra. 

Vil sige stor tak Claus Krems for at du havde tid og 

lyst til at besøge os, det var rigtigt hyggeligt Tak. 

Mødet sluttede i god ro og orden, derefter blev der 

trukket lod om 2x Mdr. solgte øl kort. 

Vinder blev 2x Chr. 1x Mads 1x Kim/Malene, stort 

tillykke til dem., 

Efter opsigelse af formanden er jeg den fungerende 

formand indtil næste generalforsamling i marts 

2024. 

Til sidst HUSK VORES JULEFROKOST D. 02-

12-2023 KL. 12,00 pris 50kr.  

Søndag D. 17-12-2023 fra kl. 10 og frem er der jule-

taffel med gløgg og æbleskiver og julehygge. Så 

husk at komme.  

Tilmelding til kasila@vip.cybercity.dk  eller Malene 

tlf. nr. 20613558 ( husk det er gratis.) 

Glæder os til at se JER. Opslag i Hulen.  

Dette var hvad jeg kunne berette for denne gang, 

men sidst og ikke mindst. 

Rigtig glædelig JUL og GODT Nytår til alle Jeg 

dejlige Naver Brødre og Naver Venner. 

Kno 

Christian 

 

 

Vejle: 
Hulemøde i C.U.K - Vejle fredag d. 27. oktober 

2023.  

Der er i aften fremmødt 13 N + N.V samt 1 po-

tentiel ny Nav. 

Lægger ud med sang no. 22. Hvorefter for-

manden Hans E. tog Inge-Dorthe Bonde i be-

læring, og fortalte om vor forening under 

skæppe fra "sandhedens lys". Var der noget, der 

afskrækkede - om hun stadigvæk vil være en del 

af vor forening!!! Der var dog ingen slinger i 

valsen - og hun blev sendt ud bagved, sammen 

med kassereren for at ordne det formelle ... 

Per H. tog ordet og kom med en lille anekdote - 

to blev det så til :-) 

Vinterfest ?? 

Det har vi jo afholdt de seneste år - der blev 

spurgt ind til om der var nogen, som vil stå for 

afholdelse af vinterfesten ... 

Grill dag i juni??  

Den skal vi lige følge op på - hvem der står for 

hvad osv.  

mailto:kasila@vip.cybercity.dk
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Så fik Inge-Dorthe hatten på - og en sang. Tak 

for skænken, og stort velkommen til dig i for-

eningen. 

Der kommer 8 personer fra et dagcenter her i 

byen, en tirsdag eftermiddag engang i novem-

ber måned. Om der var nogen som ville være 

herude til det ... 

Bøsserne skal tømmes !!! 

Alle har et gæt på beløbet i bøsserne - og det 

koster 5.- kr. Den, der kommer tættest på 

beløbet, vinder en fl. Bindeballe Købmandsgård 

brændevin. Sponsoreret af William. Tak for det 

...  Optællere er: Inge-Dorthe, Jørgen B. og Per 

H. Mindste bud var fra Finn på 1614.- kr. 

Han vandt en Underberg ... Tætteste bud var fra 

Bent på 3211.- kr. Stort tillykke til vinderne.  

Der var i alt 4391,50 kr. i bøsserne. Der var godt 

nok flot - så fortsæt endelig med komme i 

bøsserne ... 

Så lød klokkens sprøde klang - det var Finn der 

var på spil. På med hatten, og den dertilhørende 

sang. William syntes så, vi skulle skråle - sang. 

no. 28. Per H. syntes så, vi lige kunne runde af 

med no. 82. 

Det viste sig så, det var Hans, der måtte have 

hatten på - han fik Finn til ringe med klokken 

for sig. Den snyder :-) 

Hans sagde så tak for nu - da han havde køre-

lejlighed hjem med Jørgen B. 

Tak for god ro og orden. 

Med kno - Henrik d. II 

 

 

Aalborg: 
Hej Svende 

Vores hulemøde gik godt, med 17 svende ved 

bordet, efter optagelse af Berit og Rene ☺. 

Vi startede med optagelser, så de nye svende 

kunne være til mødet. Velkommen til dem beg-

ge. Så blev det tid til vores andesteg, som Kurt 

N. og Henrik stod for. Tak for det. 

Det blev en rigtig hyggelig aften med klok-

keklang og hatten på. Det er dejligt, vi har været 

så mange til hulemøde de sidste gange.  

Halvårsprogram er færdigt og sendt til mail-

adresser. Og ophængt i hulen. BEMÆRK: 

Hermed indkaldes til vores generalforsam-

ling, 2.februar. Nu på en fredag. Kl.18.00 

Næste hulemøde: Torsdag d. 5. december. 

Lørdagsåbent er nu den 3. lørdag i måneden. Så 

næste lørdagsåbent er d. 18-19 november: 

JULEMARKED 

Bestyrelsen er på plads med forberedelser til 

julemarkedet 18-19 november, så reserver disse 

dage til Naverne. Henrik har lavet skema med 

vagter. De er på Facebooksiden og hjemme-

siden. Der er mange skrevet på, men der kan 

altid bruges en hånd. Det er vigtigt at du 

kommer, også selv om du ikke ønsker en vagt. 

Så vi kan hygge om vore gæster. Deltagere på 

skemaet får Naver- T-shirt udleveret. Og fri mad 

og drikke på vagten. 

Vi ses. 

Med KNO 

Formand Preben 

 

 

Århus: 
Hulemøde den 13.10. Der var ikke mødt ret mange 

op denne aften, som gik stille og roligt af sig. Der 

var hilsener fra Solvejg, Claus og Birgitte, Otto og 

Tobias.  

Den 27.10. var det tid til vores årlige bowling 

turnering, som hellere var særlig godt besat. Efter 

bowlingen mødtes vi i hulen hvor resultaterne blev 

læst op. Hulefar Ole Hull løb med sejren, tæt 

forfulgt af Ole L. og Richard. Tillykke med det. 

Menuen til stiftelsesfesten blev fundet. Der blev 

desværre ingen kaffe og smørrebrød denne aften. 

Ved ikke lige hvad der gik galt. Herbert gav en 

omgang, da han lige var fyldt 80 år. Tak for det. Vi 

skylder ham blærerøvssangen.  

Den 3.11. var der hulemøde, hvor der var mødt hele 

9 personer op i hulen. Solvejg var mødt op, det var 

længe siden vi har set noget til hende. Vi havde også 

besøg af Jann og Grethe Strange. I aften var alle 

Olerne samlet. Ole K. ringede med klokken, da det 

vist gik vældig godt med hans aktier. Tak. 

Formanden fortalte lidt om siden sidst om de næste 

arrangementer. Der er arbejdsdag den 25.11. Ole 
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Michael nævnte, at der er julemarked i Ålborg den 

25.11. Aftenen sluttede med kaffe og smørrebrød, 

hvor Richard havde stået for indkøb.  

Den 1.12. er der julefrokost, og den 15.12. er der 

julehulemøde, hvor der serveres æbleskiver og 

solbærrom. Frank Ibsen ønskes tillykke med hans 

50. års jubilæum den 5.12. Stort tillykke.  

God jul og godt nytår. 

Med kno Chefsekretæren... 

 

 

Fortsættelse af Albrecht Hansens 

dagbog frasidstenr. 
En af mine første bjergture var sammen med 

min landsmand Lars Andersen fra Espe på Fyn. 

Vi arbejdede begge i den lille by Wald o 

Oberlandet. Vi havde 2-3 dage til vores 

rådighed, så vi havde besluttet, at vi vilde 

bestige et tilsyneladende nærliggende bjerg 

med sne på toppen. Men det viste sig hurtigt, at 

bjerget slet ikke var så nærliggende, som vi 

troede. Vi havde været for kort tid i Schweitz, 

havde endnu ikke lært at bedømme afstande, så 

det blev en meget længere travetur, end vi havde 

forestillet os. Men endelig hen under aften 

nåede vi vort mål, nemlig at stå i sneen.  

Vi var heldige i nærheden at finde en sæterhytte, 

som endnu ikke var taget i brug. Vi var godt  

trætte, - fik dog hurtigt vore kogegrejer og 

proviant frem, og Lars - som var en god kok – 

fik snart fremtryllet et rigtig godt måltid mad.  

Oppe på loftet var der mange gode køjepladser 

med hø som underlag, men det viste sig hurtigt, 

at sovepladserne var godt optaget af , så du 

forstår, at det ikke blev til meget med at sove. 

Men vi fik da hvilet os, stod tidligt op og nød 

den herlige bjergluft og udsigten. Efter et godt 

morgenmåltid begyndte vi nedstigningen, som 

vi tog i en anden retning end opstigningen. Godt 

trætte nåede vi timer senere en lille landsby i 

dalen. Vi havde begge lidt penge på lommen, så 

vi gik ind på en lille kro, bestilte os et rigtig godt 

måltid mad. Lidt senere kom 2 mænd, 

tilsyneladende far og søn, de talte den lokale 

dialekt. De satte sig ved samme bord som os  

og bestilte også mad. Deres bestilling blev ret 

hurtigt serveret. Min gode ven Lars snerrede:” 

Det er godt gjort, at den fede mand og hans søn 

skal have serveret før os”. Manden kiggede lidt 

på os, så sagde han på pæredansk:” I må da godt 

få vores mad”.  

Det viste sig, at manden var dansker. Han var 

lige som os. Som ung malersvend var han 

kommet til  

Schweitz, var blevet hængende i landet, blevet 

gift med en schweizer og var nu malermester i 

byen Watwil. Han og hans søn havde også været 

på en lille bjergtur. Lars var lidt trykket over 

hans udtalelse om den fede mand, men fik 

hurtigt syndsforladelse, og malermester Peter 

Sørensen var glad ved at kunne tale dansk, - det 

havde han aldrig lejlighed til her ude på landet. 

– Vi blev så gode venner, at han absolut vilde 

betale vores mad. Hvad vi selvfølgelig ikke 

vilde nægte ham.  

Dette en lille oplevelse fra min første rigtige 

bjergtur.  

Bjergtur til Santis.  

To af mine arbejdskammerater, som var ivrige 

alpenister, inviterede mig med på en alpetur, og 

– som de sagde: ” når du skal med, tager vi på 

en ikke så vanskelig bjergtur ” – så de valgte 

bjerget Santis, som ligger i det østlige Schweitz. 

Jeg var meget glad for, at de vilde tage mig med 

på en tur i bjergene.  

Vi tog med toget til landsbyen Nesslau, derfra 

med rutebil til Schwag-Alp, som ligger ved 

foden af Santis, som er 2505 m højt. Mine 

venner var godt kendt, de vilde proviantere i en 

lille forretning, som lå ved siden af kroen. 

Kromanden var ejer af både kro og forretning. 

Først skulde vi lige ind i kroen og have et glas 

øl. – Da vi trådte ind i Krostuen, kunde vi med 

det samme se, at der var optræk til et eller andet. 

En gæst bebrejdede meget kraftigt over for 

værten, at han sagtens kunne bestige Santis, 

selv om han havde en Barnevogn på slæb. 

Værten var meget ivrig for at indgå et vædemål 

med manden, og det resulterede i, at han lovede 

gæsten, at provianten skulde han få  
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godtgjort, hvis han kunde gennemføre turen 

med Barnevognen, samt vilde han give en bedre 

middag. Men Værten vilde have kontrollanter 

med. Og da vi skulde bestige Santis, blev vi af  

Værten anset som kontrollører. Efter at vi havde 

drukket øllet, fået provianteret, havde Værten 

fået fremskaffet en meget gammel Barnevogn. 

Han tilføjede til alpenisterne:” – selv om du 

taber den i en slugt, bliver jeg ikke vred på dig”.  

Kroværten gav mig et fotografiapparat med. Jeg 

skulde fotografere turen i dens forskellige faser.  

Så begyndte opstigningen. Vores nye 

følgesvend, Manfred Suter fra Engadin i 

Sydschweitz, havde på ingen måde pralet. Vi 

skred hurtigt opad, - det var slet ikke at mærke 

på Manfred, at han havde en Barnevogn at 

slæbe på. Jeg begyndte at tage billeder af 

opstigningen. Mine venner viste, at halvvejs 

oppe lå en Sæterhytte, Her overnattede vi efter 

at have indtaget et godt måltid mad.  

Allerede næste morgen kl 5 fortsatte vi 

opstigningen. Kl ca. 9 om formiddagen stod vi 

på toppen af Santis, og Manfred var absolut 

ikke mere træt end os andre.  

På toppen af Santis ligger en Vejrmeldestation 

med en fastboende meldemand. Vi fik hans  

underskrift på, at vi havde været på toppen af 

Santis med en Barnevogn.  

Nedturen gik også godt, og da vi kom ned, fik 

vi en mægtig velkomst. I kikkert havde Værten 

og andre beboere fulgt vores nedstigning. Der 

blev rigtig festet på Kroen, og den gode mad 

stor parat til os.  

Beretningen om bstigningen af Santis med 

Barnevogn blev publiceret i mange 

schweiziske og tyske blade og aviser.  

Værten var meget tilfreds med at manges øjne 

blev rettet mod hans Kro og Forretning i 

SchwagAlp. 

To år senere var jeg igen i Schwag-Alp og 

Santis. Værten kendte mig med det samme, og 

som han sagde: ”. Min gamle Kontrollør har fri 

fortæring hos mig.” I Schweitz holdes der 

mange Folkefester. De fester jeg her vil omtale, 

er fra Richterswil, hvor jeg arbejdede i flere år 

og havde derfor havde rig lejlighed til at deltage 

i festlighederne. I februar havde vi ligesom i 

Danmark Fastelavn, men i Richterswil var det 

et stort Karneval, som varede en hel uge med 

festlig leben overalt. Kun Damerne var 

maskerede, og det var en uskreven lov, at i 

Karnevalsugen, kunde Damerne frit vælge, 

hvem de vilde have som Karnevals-kavaler. Så 

du forstår sikkert, at der var fest i Byen. Midt på 

sommeren havde vi Blomster- og Dragtfest med 

store fine optog med fint blomstersmykkede 

Biler og Hestekøretøjer. Ind mellem køretøjerne 

kom så Dame-og Børneoptoget klædt i gamle 

Dragter, og overalt smykket med farverige 

Blomster. Hen på sommeren ca. juli måned, 

havde vi den store Seenachtfest. Fest på Søen 

Aften og Nat. Richterswil ligger ved den 

sydlige ende af Zürichsøen. Alt, hvad der kunde 

sejle var på Søen, og på land var alle Skibe og 

Både dekorativt med  kulørte lamper, og på land 

blev der festet med musik, dans og vin.  

Den 1. August er den schweiziske Nationaldag 

(Bundesfier). Republikken Schweiz blev på 

Bjerget Rutli stiftet den 1. August 1291 i 

kantonerne Uri-Schwys og Unterwald. Man 

samles om aftenen på en stor åben plads, der 

bliver holdt taler og sunget nationalsange. 

Derefter blev der festet på restauranter og i 

hjemmene, og ca. kl 22 var der stort 

festfyrværkeri ved Søen.  

Den anden søndag i August var der chilbi i 

Richterswil. Det er en fest, som stammer fra 

meget gammel tid. Chilti betyder nærmest 

Kirkeindvielsesfest. Men med tiden er det 

blevet til en stor folkefest, kan sammenlignes 

med et gammeldags dansk Marked med Boder 

og mange forskellige forlystelser. 

Fortsættes når der er plads 

 

Redaktøren ønsker alle en rigtig 

glædelig jul. 
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 WWW NAVERNE-CUK.DK       

HOVEDBESTYRELSEN: 

Emner til behandling i HB, skal være formanden 

i hænde senest den 25. i måneden. 

Formand:  

Per Hemmingsen, Eskimovej 26, 7100 Vejle. 

E-mail:  hemmingsenpb@hotmail.com               Tlf.: 

28499429 

 

Næstformand:   

Johnny Håkansson, Pålsbodagränd 11, 2.tr. 

S-124 75 Bandhagen, Sverige 

Tlf. +46(0)706167486                                          

Mail: navernastockholm@gmail.com                 

Hovedkasserer: 

Jan Erik Johansen, Kirkevej 9, 4520 Svinninge 

Tlf.: 5943 1422 - 7178 0759 

E-mail: cuk-hovedkasserer@outlook.com 

Bank: Arbejdernes Landsbank i Danmark 

Konto 53470388708 Arbejdernes Landsbank fra 

udlandet: Konto DK 4353470000388708 ~ Swift: 

ALBADKKK 

 

Sekretær: 

Ole Michael Strange, Svalevænget 14, 8330 Beder. 

E-mail: olemichael@outlook.dk   Tlf: 50710800 

 

Redaktør: 

Hans Emborg, Højtoft 8, Grejsdalen, 7100 Vejle 

Tlf.: 27849009 E-mail: h.emborg8@gmail.com  

Mailadresse til DFS: dfs.cuk@gmail.com 

Deadline: Den 10. i måneden. 

Bladforsendelse til udland. Ved manglende levering 

af "Den farende Svend" kontakt:  Hans Emborg  

 

 Hjælperedaktør: 

Ole Michael Strange, Svalevænget 14, 8330 Beder. 

E-mail: olemichael@outlook.dk   Tlf: 50710800 

 

Udstillingsvognen?  Står i Holbæk. 

Henvendelse til Naverne Holbæk Jan-Erik 

JohansenKirkevej 9 4520 Svinninge                               

Mail: cuk-holbaek@outlook.com Tlf: 7178 0759.  

 

Arkiv: Henvendelse til Elo Bjerking Tlf.: 23810905 

- E-mail: amelo@webspeed.dk 

CUK-hjemmeside: Naverne CUK 

GDPR: Se information om persondatapolitik i CUK 

Naverne på hjemmesiden.  

 

 

Pinsestævne år 2025! 

Der blev ikke på delegeretmødet 2023 fremsat 

ønske om at få pinsestævnet i 2025. 

Derfor er der en chance for en forening, der 

længe har ønsket at lave alle tiders stævne i år 

2025. 

Så hold jer nu endelig ikke tilbage, men 

henvend jer til HB med ønsket. 

Måske skal man skynde sig. Hvem ved - måske 

kunne regeringen få den skøre idé at afskaffe 

pinsen? 

 

 

Hvis du skulle have lyst til at få dine blade 

indbundet, kan du kontakte Jens E. Pedersen. Det er 

Jens der forestår trykning af DFS.  

Du kontakter ham og aftaler med ham, hvordan. 

Jens tilbyder at indbinde 3 årgange for 250,00 kr. 

inklusiv moms. Aftalen er, at du sender ham 3 

årgange. Skulle der mangle et enkelt nr., vil han 

trykke det manglende blad uden beregning. Skulle 

hele partiet mangle, kan han også trykke dem mod 

betaling. 

Jens E. Pedersen 

Kildebakken 19 

8766 Nørre Snede 

Tlf. 23 46 23 44   

Mail: godthaab@energimail.dk 

 

 

  

mailto:hemmingsenpb@hotmail.com
mailto:navernastockholm@gmail.com
mailto:cuk-hovedkasserer@outlook.com
mailto:olemichael@outlook.dk
mailto:dfs.cuk@gmail.com
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mailto:cuk-holbaek@outlook.com
mailto:amelo@webspeed.dk
mailto:godthaab@energimail.dk
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Afs: 

Hans Emborg 

Højtoft 8 

7100 Vejle 

DK 


